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Szanowny Pan

Konstanty Radziwiłł

Ministerstwo Zdrowia

ul. Miodowa 15
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Panie Ministrze,
Zarząd  Główny  Stowarzyszenia  Chorych  na  Wrodzone  Skazy  Krwotoczne

prosi Pana Ministra o rozwiązanie problemu jaki powstał po jednoczesnym wejściu w życie: 
1.  Ustawy  z  dnia  23  marca  2017r.  o  zmianie  ustawy  o  świadczeniach  opieki  zdrowotnej
finansowanych ze środków publicznych, powołującej sieć szpitali,
2.  Zarządzenia  73/2017/DSOZ  Prezesa  Narodowego Funduszu  Zdrowia  z  dnia
22  sierpnia  2017  r.  zmieniające  zarządzenie  w  sprawie  określenia  warunków  zawierania
i  realizacji  umów  w  rodzaju  leczenie  szpitalne,  implementujące  przepisy  Rozporządzenia
Ministra  Zdrowia  w  zakresie  świadczeń  gwarantowanych  w  leczeniu  szpitalnym  hemofilii
i pokrewnych skaz krwotocznych oraz Obwieszczenia Prezesa AOTMiT z dnia 30.06.2017 r.
w sprawie taryf świadczeń gwarantowanych w leczeniu szpitalnym.

Zapisy Narodowego Programu Leczenia Chorych na Hemofilię i Pokrewne Skazy Krwotoczne
w rozdziale VII określają sposób wyspecjalizowania referencyjnych ośrodków leczenia poprzez
zawarcie  umowy z NFZ.  W związku z wejściem w życie  „ustawy o sieci  szpitali”  NFZ nie
przystąpił  do zawierania umów mimo tego, że AOTMiT określiła i  wyceniła nowe produkty
lecznicze,  do  tej  pory  nie  funkcjonujące  w  systemie.  Nowe  świadczenia  gwarantowane
wg interpretacji  NFZ mają być realizowane na podstawie ryczałtu jaki mają do dyspozycji
szpitale będące w sieci.

Stowarzyszenie  stoi  na stanowisku,  że zawarcie  umowy jest  niezbędnym aktem prawnym
potwierdzającym  powstanie  ośrodków  referencyjnych,  kontraktującym  zupełnie  nowe
produkty lecznicze.   Zasili  szpitale w dodatkowe środki finansowe, które są niezbędne dla
realizacji zadań określonych nie tylko ww. rozporządzeniu ale też w Narodowym Programie
Leczenia Chorych na Hemofilię i Pokrewne Skazy Krwotoczne.
Sama możliwość rozliczania świadczeń wg nowych taryf,  jako jedyny instrument sprawczy,
naszym  zdaniem,  nie  jest  gwarancją  zorganizowania  opieki  na  poziomie  opisanym
w  Narodowym  Programie  Leczenia  Chorych  na  Hemofilię  i  Pokrewne  Skazy  Krwotoczne
i oczekiwanym przez samych chorych.

        Z wyrazami szacunku

         Za Zarząd Stowarzyszenia
       Prezes Zarządu

      Zbigniew Babiak

Do wiadomości:
- Pan Andrzej Jacyna
  Prezes Narodowego Funduszu Zdrowia


